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Høringsuttalelse – Konsekvensutredning for E6 Gyllan-Kvål 

 
Denne høringsuttalelsen sendes på vegne av Naturvernforbundet, Norges Jeger- og Fiskerforbund, 

Norges Jeger- og Fiskerforbund Sør-Trøndelag, ReddVillaksen og Norske Lakseelver. 

Gaula er et nasjonalt og internasjonalt svært viktig laksevassdrag. Vassdraget er et av få vassdrag i 

Norge med status som “nasjonalt laksevassdrag” med tilhørende “nasjonal laksefjord” 
(Trondheimsfjorden). Dette vernet skal sikre laksen “...en særlig beskyttelse mot skadelige inngrep.” 

og følger av lakse- og innlandsfiskeloven § 7 a. Gaulavassdraget er internasjonalt viktig 

oppvekstområde for sjøørret og atlantisk laks, hvor sistnevnte for første gang er inntatt på nasjonal 

rødliste for arter i 2021.  

Videre er vassdraget et vernet vassdrag, som skal gi varig beskyttelse utover reguleringer til 

vannkraft. 

Det er med stor bekymring vi registrerer forlaget til trasé i konsekvensutredningen for ny E6 langs det 

vernede vassdraget Gaula utarbeidet av Norconsult for Nye Veier. Traseene foreslått i 

konsekvensutredningen vil komme i konflikt med svært viktige gyte- og oppvekstområder for sjøørret 

og rødlistet villaks. Tiltaket vil i tillegg forringe friluftslivet og rekreasjonsmuligheter langs elva. 

I delutredningen om naturmangfold vurderes det at det anbefalte utbyggingsforslaget (alt. 2.1) vil  

“... medføre betydelige negative effekter for sannsynlige gyteområder for laks.”. Vi mener dette er 

svært bekymringsfullt og at hensynet til gyteområder bør tillegges stor vekt.  

Vi ser med bekymring på innvirkningen “...utslipp av anleggsvann eller avrenning fra anleggs- og 

deponiområder samt midlertidige utfyllinger i Gaula og sidevassdrag…” omtalt i delutredningen vil ha 

på naturmangfold i- og langs vassdraget i anleggsperioden.  

Konsekvensutredningen peker på den økologiske forringelsen av elve- og bekkelokaliteter i 

planområdet, og vurderer dette til “forringet” i tiltakets driftsfase. Slik vi forstår sistnevnte, vil Gaula 
forringes for kommende generasjoner og i strid med naturmangfoldloven § 1. 

Delrapporten påpeker også viktigheten av kantsoner langs vassdrag som viktige spredningskorridorer 

og ferdselsårer for en rekke organismer. Det er i tillegg kjent at kantvegetasjon langs vassdrag er 

viktig for biologisk mangfold i elva.  



Villaksbestanden i Gaula vurderes jevnlig av Vitenskapelig råd for lakseforvaltning (VRL) og i siste 

rapport vurderer rådet kvaliteten for laksebestanden etter kvalitetsnormen til å være “svært dårlig”. 
Dette befester «Gaulalaksen» som sårbar art og at bestanden ikke tåler ytterligere belastninger. Vi 

mener det derfor er avgjørende at løsningene som velges for ny E6 langs Gaula ikke påvirker den 

rødlistede laksebestanden negativt, en bestand som er “nær truet” på rødlista.  

Vi mener også at hensynet til sidevassdrag må bli ivaretatt slik at fiskevandringer mellom hovedelv og 

sidevassdrag kan skje uforstyrret. Dette er svært viktige leveområder for sjøørret, som er fredet på 

grunn av svak bestand i vassdraget. VRL klassifiserer sjøørretbestanden i elva som “dårlig”.  
Vannkvaliteten i de mindre sidevassdragene må også sikres slik at de opprettholder sin naturlige 

funksjon som gyteområde og oppvekstområde for ungfisk.  

Friluftsliv og rekreasjon er viktige økosystemtjenester knyttet til Gaula og i konsekvensutredningen 

estimerer Gaula Fiskeforvaltning at 7000-8000 fiskere fra inn- og utland besøker elva. Fisket i elva 

genererer betydelige økonomiske- og ikke økonomiske verdier i lokalsamfunnet. Påvirkningen på 

friluftsliv, by- og bygdeliv anslås i konsekvensutredningen riktignok kun til “middels negativ”. Det er 
likevel verdt å merke seg at Norconsult vurderer de anbefalte alternativene 1.2B og 2.1 til 

henholdsvis “Denne løsningen belaster friluftslivsområdene i tilknytning til elva i unødvendig stor 

grad.” og “Alternativ 2.1 har en linjeføring som går tett på Gaula hele veien fra tunnelutløpet til Kvål. 
Denne linjeføringen vurderes som konfliktfylt, da den gir betydelige negative virkninger for 

friluftslivsområdene i tilknytning til elva. Fiskeplassene ved Losen og Nerkåsa, samt turstien fra 

Eidsmo til Nerkåsa vil bli sterkt berørt.”. Dette synes vi er uholdbart og alene bør tale for alternative 

trasévalg enn traseene belyst i konsekvensutredningen.  

Vi forstår Nye Veiers utfordring med å planlegge firefelts motorvei med fartsgrense 110 km/t i et 

trangt dalføre bestående av bebyggelse, jernbane, landbruk og varig vernet, nasjonalt laksevassdrag, 

og samtidig ivareta hensyn til viktige KU-tema som naturmangfold og friluftsliv.  

Vi ber derfor Nye Veier redusere hastigheten fra 110 km/t til 90 km/t og på denne måten gi større 

fleksibilitet i trasévalg, bedre samfunnsøkonomisk lønnsomhet og samtidig kunne ivareta hensyn til 

natur- og miljøvern -til beste for samfunnet. Forslagets relevans befestes i Stortingets spørretime 19. 

mai 2022 av klima- og miljøminister Espen Barth Eide i svar til stortingsrepresentant Sofie Marhaug 

(spørsmål 4). 

Vi mener dette er en relevant betraktning ut ifra best mulig bruk av samfunnets midler, 

naturmangfoldlovens §§ 8-12 og all den tid KUen konkluderer med at ingen av de foreslåtte 

alternativkombinasjonene er samfunnsøkonomisk lønnsomme i nytte- og kostnadsanalysen. 

Avslutningsvis minner vi om at FN har utpekt inneværende tiår til verdens tiår for restaurering av 

økosystemer. Vi ser dessverre ingen aspekter ved prosjektet som fremmer FNs satsning for de 

kommende årene.  

Videre viser vi til høringsuttalelsen fra Gaula Fiskeforvaltning, og støtter deres høringssvar. 
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